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Zusammenfassung

        
Es wird über feingewebliche morphometrische Untersuchungen an Lungen von 22 Patienten mit erworbener Mitralstenose und 15 Kontrollpersonen berichtet.


        
Der Quotient aus Wanddicke und Lumenweite der Lungenvenolen läßt einen zuverlässigen Rückschluß auf hämodynamische Veränderungen der Lungenstrombahn bei Mitralstenose-Patienten zu.


        
Die gefundenen typischen Veränderungen der Lungenstrombahn bei Mitralstenose-Patienten werden besonders im Lungenunterlappen, weniger deutlich in der Lingula des Lungenoberlappens beobachtet.


        
Wegen der verbindlicheren Aussage wird für die Klinik die Bevorzugung der Lungenunterlappenbiopsie bei Mitralstenose-Operationen betont.


      
        
Summary

        
Histological morphometric examination of the lungs of 22 patients with acquired mitral stenosis and 15 control persons is reported.


        
The quotient obtained from wall thickness and lumen diameter of the pulmonary venules gives a reliable estimation of the haemodynamic changes found in the pulmonary vascular system in mitral stenosis patients.


        
The typical changes in the pulmonary vascular system in these patients were observed particularly in the lower pulmonary lobe and to a lesser extent in the lingular of the upper lobe. Biopsy of the lower lobe is preferable in mitral stenosis operations because it results in a better clinical diagnosis.
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